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Zienswijze over Aanvraag Evenementenvergunning POLO Museumplein 2020 

Geachte mevrouw de burgemeester, 


Via Stadsdeel Zuid richten wij ons tot u, omdat we hebben begrepen dat in deze Corona-periode 
alle evenementen van meer dan 250 bezoekers aan uw finale oordeel worden onderworpen. De 
gang van zaken is mede dankzij Covid-19 uitzonderlijk. De publicatie vond plaats op de dag dat 
de periode voor het indienen van zienswijzen al was verstreken. Hierna onze zienswijze.  

De Vereniging Buurtbelang Museumplein heeft al eerder, in 2015, vergeefs bezwaar gemaakt 
tegen het Polo-festijn op het Museumplein, maar nu is er alle aanleiding om weer in de pen te 
klimmen zonder in herhaling te vervallen.  
Dit jaar komen verschillende nieuwe omstandigheden samen, die maar liefst vijf doorslaggevende 
redenen opleveren om dit evenement juist nu niet (en daarna ook nooit meer) op het Museumplein 
te laten plaatsvinden.  
 
1. Covid-19; Allereerst is daar natuurlijk de bijzondere situatie van Corona-dreiging die maakt dat 
dergelijke publiekstrekkende evenementen de kans tot verspreiding van het virus onnodig 
vergroten.  
We zien dat er dit keer geen tribunes met veel zitplaatsen zijn voorzien, maar dat lijkt ons juist 
geen voordeel ter voorkoming van drukke samenscholingen met minder dan de gewenste afstand 
tussen de aanwezigen. Kortom, uit oogpunt van volksgezondheid zou het evenement al geen 
doorgang moeten vinden. 

 
2. Culturele waarde; De Programmacommissie evenementen Museumplein heeft bij de 
aanmelding van dit voorstel in december 2019 negatief geadviseerd, omdat het evenement niet 
past in het locatieprofiel. Het is immers niet van culturele waarde. En zeker niet van wereldklasse.  
Het is een poenige manifestatie van de Amsterdamse jet-set, die zich graag associeert met een 
sport uit de Engelse high society op een locatie met prestigieuze uitstraling, waar ook gewoon 
publiek zich mag vergapen. 

Het festijn is bovendien vergeven van reclame en 
marketing (onder meer voor dure automobielen).  

Wat moet de besloten VIP-Lounge met alcoholische 
drankjes voor de relaties van Holland Casino en Cor  
van Zadelhoff hier in de openbare ruimte?


Lexus stand bij Polo Amsterdam 2018
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De stadsdeelvoorzitter wordt geacht met redenen omkleed zijn afwijking van het advies van de 
Programmacommissie te motiveren, maar zijn argumentatie tegenover de programmacommissie 
gaat niet verder dan dat hij het wèl een culturele manifestatie vindt. Punt. uit. Wij achten dit 
onvoldoende gronden om zo de altijd wel overgenomen adviezen van de programmacommissie 
terzijde te schuiven. Wij scharen ons achter het advies van de Programmacommissie en hopen 
dat u dat ook wilt doen.


3. Participatieproject articuleert ruimtelijke waarde van het plein; Dezer dagen is een 
participatieproject afgerond waarin van alle belanghebbenden de wensen en kansen met 
betrekking tot het Museumplein zijn geïnventariseerd. Belangrijke opbrengst van dit proces was 
de eenstemmige waardering van de betrokkenen (bewoners, instellingen en bedrijven) over de 
ruimtelijke kwaliteit van het plein. Het is een haast paradijselijke ontmoetingsplek, een groene 
oase in de dichtbebouwde stad, omgeven door grootse culturele instellingen. Deze bevindingen 
sterken ons in de mening dat aan deze ruimtelijke kwaliteit veel minder dan nu het geval is afbreuk 
mag worden gedaan door allerlei manifestaties en festiviteiten, vaak met herkenbare commerciële 
belangen, die beter elders kunnen plaatsvinden.   
De plattegrond van het festivalterrein maakt duidelijk dat een groot deel van de grasmat door het 
Polo-evenement in beslag wordt genomen. Bovendien moeten we inclusief op- en afbouw 
rekenen met een volle week ruimtebeslag. Wij achten dit in het licht van de uitkomsten van het 
participatieproject niet meer te rechtvaardigen. 


4. Evenementenbeleid; Dit jaar introduceert u een nieuw Evenementenbeleid, dat een betere 
balans beoogt te realiseren tussen de wensen van organisatoren en de belangen van de 
betrokkenen in de omgeving. Bij een dergelijk streven past ons inziens onvermijdelijk dat wordt 
afgestapt van het oude principe dat evenementenvergunningen louter (marginale) toets toepassen 
op de aanvraag. De organisator liet zijn oog vallen op een bepaalde locatie en de gemeente 
stemde al dan niet toe aldaar. Voortaan zou een brede afweging moeten plaatsvinden tussen de 
meerwaarde van een evenement voor de stad en de daarvoor meest passende locatie.  
In dat geval zou Polo nooit op het Museumplein terechtkomen (evenmin als Fashion Week, e tutti 
quanti). Wij zouden het Olympiaplein of Amsterdamse Bos als geschiktere locaties suggereren. 
Behalve het nadeel dat de programmacommissie ziet in het (niet-culturele) karakter van het 
evenement en de bovengenoemde ruimtelijke bezwaren is het dwaasheid om de grasmat van het 
Museumplein ieder jaar te ruïneren met een bak zand, waar paardenhoeven stevig op stampen 
nadat eerst meer dan 10 zware voertuigen (zie aanvraag) erover heen zijn gereden. We hebben 
helaas nooit een flora-en fauna-beoordeling gezien, maar verzekeren u dat het bodemleven zwaar 
te lijden heeft van Polo Museumpl
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Foto’s opbouw Polo Amsterdam 2018	 


en …de toestand van de grasmat na een Polo-evenement

 

Nu deze argumenten m.b.t. de locatie zich opstapelen, is er alle aanleiding om een eerste keer 
een bij uw beleid passende vergunningverlening met bredere afweging toe te passen op deze 
aanvraag Polo Museumplein.
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5. Subsidie, Pologate?; Begin dit jaar hebben wij de subsidierelaties achter het Polo-evenement 
boven tafel weten te krijgen. Stadsdeel Zuid staat hier naar eigen zeggen helemaal buiten. Maar 
deze subsidie door de gemeente tussen 2015 en 2019, in totaal circa € 180k is naar bestuurlijke 
maatstaven ongepast.  Zie https://xploregovernance.wordpress.com.

Het is géén particuliere sponsorbijdrage van Holland Casino, zoals uw Evenementenbureau 
aanvankelijk dacht (misschien omdat het Holland Casino Fonds heet), maar een subsidie uit de 
algemene middelen van de gemeente.  
Hieraan ten grondslag lag een  afspraak tussen gemeente en Holland Casino over afdrachten van 
revenuen aan de gemeente, die op een bepaald moment de oorspronkelijke verwachtingen te 
boven gingen. Waarschijnlijk was die afspraak op zichzelf al onwettig, want Kansspelbelasting is 
alleen een rijkszaak. Als er toch een rechtsgrond voor afdrachten aan de gemeente zou zijn, en als 
die afdracht die bij nader inzien te hoog werd geacht, was de enige zuivere oplossing geweest de 
overeengekomen som per casinobezoeker neerwaarts bij te stellen. Niet om een particulier bedrijf 
invloed te geven op de bestedingsrichting van publieke middelen. Uw rechtstatelijk geweten is 
voldoende ontwikkeld om dit in te zien.  
Bovendien heeft het gegeven dat de stadsdeelvoorzitter tot 5 x toe een vergunning voor het Polo-
evenement heeft verstrekt en dat meermalen heeft gedaan door het negatief advies van de 
Programmacommissie Evenementen Museumplein te overrulen, iets wat zelden of nooit gebeurt, 
de schijn van belangenverstrengeling opgeroepen. Ook al was de dagelijks bestuurder geheel 
onwetend van de verstrekte subsidie, formeel is er geen onderscheid tussen organen van 
dezelfde gemeente, en de ambtenaren behoren het wel te weten, want  de subsidie staat 
publiekelijk zichtbaar op de begroting. 

Iedereen kan ten slotte nagaan dat de ontvanger Prosport BV, gevestigd op diens landgoed te 
Maarssen, direct gelieerd is aan de heer Cor van Zadelhoff, een vastgoedmagnaat die veel zaken 
doet met en in de gemeente Amsterdam, niet in de laatste plaats in Amsterdam Zuid.

Er is hier iets erg misgegaan. Per ongeluk misschien, maar toch. Tegen die achtergrond, feiten die 
pas dit jaar boven tafel zijn gekomen, past het niet om de nu gevraagde vergunning dit keer te 
verlenen. 


Afterparty Polo Museumplein Amsterdam


 
Wij concluderen al met al dat dit jaar bij uitstek het moment is om de ‘jaarlijkse’ Polo-manifestatie 
op het Museumplein een halt toe te roepen en de gevraagde vergunning af te wijzen. 

 
Hoogachtend, namens het bestuur van de Vereniging Buurtbelang Museumplein,

 
Jan Schrijver, voorzitter
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